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SE DISTRIBUIE GRATUIT

 Emoţii, nerăbdare, regăsire cu zâmbete, speranță în priviri, încântare, uimire şi multă bucurie 
la ceremonia de deschidere a unui nou an şcolar. A fost o zi trăită la maximum de toți ce prezenți, pe 
care școala i-a primit în haine de gală şi cu discursuri emoţionante. Și de cei mai mici şcolari care au 
trecut, uimiți şi încântaţi, pragul claselor unde îi așteaptă lumea uimitoare a învățăturii. Și de 
profesori, cei care dăruiesc vieții, an de an, cu pricepere şi vocație, tineri bine pregătiţi să-şi 
împlinească idealurile care trăiesc fiecare astfel de început cu sentimente ce nu pot fi măsurate, ori 
incluse pe vreun ștat de salarii: cu dragoste şi devotament faţă de copii. 
Succes tuturor, în  noul an școlar!

Un dialog cu prof. Ștefania 
Duminică, despre 
încredere, educație de elită, 
vocație și așteptări pentru 
noul an școlar.

 Persoanele fizice și juridice, 
care  aveau,  la  data  de  31 
decembrie  2018,  obligații 
bugetare restante, pot obține 
a n u l a r e a  m a j o r ă r i l o r  d e 
întârziere, adică a obligațiilor 
accesorii, informează Direcția 
Impozite și Taxe Locale Chitila. 
Anularea este valabilă până la 15 

decembrie 2019.
Prin Hotărârea Consiliului Local 
Chitila a fost aprobată anularea 
majorărilor de întârziere aferente 
obligațiilor fiscale principale 
restante la 31 decembrie 2018. Cei 
care beneficiază de anulare sunt 
contribuabilii, persoane fizice și 
juridice, ce datorează obligații 

accesorii  bugetului orașului 
Chitila, majorări calculate pentru 
neplata la termen a impozitelor, 
taxelor, chiriilor și a redevențelor. 
Accesoriile ce vor fi anulate sunt 
cele aferente sumelor restante la 
data de 31 decembrie 2018 și cele 
corespunzătoare obligațiilor 
declarate  suplimentar  prin 
declarație rectificativă depusă 
începând cu data de 1 ianuarie 
2019. Pentru a beneficia de 
anularea majorărilor, contribuabili 
trebuie  să  achite  debitele 
principale, restante la data de 31 
decembrie 2018,  obligațiile 
bugetare principale cu termene de 
plată în anul 2019 și obligațiile 
accesorii aferente obligațiilor 
bugetare principale cu termene de 
plată în anul 2019. 15 decembrie 
inclusiv, este data limită pentru 
plata  sumelor  datorate  ș i 
depunerea cererii de anulare a 
majorărilor de întârziere. 
 

TRANSPORT

Noul program al 
autobuzelor Ecotrans 
STCM. 
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Săptămâna Europeană a 
Sportului, un succes 
marca „Pro Chitila”.    

ÎNSCRIERI LA BASCHET 

Clubul Sportiv Chitila 
anunță începerea 
înscrierilor la baschet 
pentru copiii, fete și 
băieți, cu vârste între 10 
și 14 ani. Înscrierile au 
loc pe tot parcursul lunii 
octombrie și se pot face 
pe adresa de e-mail: 
clubsportivchitila@prima
riachitila.ro, iar doritorii 
pot veni la 
antrenamentele ce au loc 
la Complexul Sportiv, 
situat in strada 
Castanilor 41, lunea, 
miercurea și vinerea, 
între orele 18-21.     
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INVESTITORI

INTERVIU

Numărul firmelor care 
aleg să investească în 
Chitila s-a triplat, în doar 
doi ani  
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A sunat clopoțelul pentru noul an școlar!  

Anularea majorărilor fiscale, până la 15 decembrie! 



Pași către modernizare
Birocrația excesivă afectează în mod direct administrația orașului Chitila și 

întreaga comunitate, care nu poate beneficia la timp de programul de 
investiții pe care l-am pregătit.

Dragii mei,

Am spus de ceva vreme că suntem 
sufocați de birocratizarea pe care 
România a adăugat-o regulilor 
europene și care ne afectează 
funcționarea, așa cum de altfel și pe 
cea a tuturor administrațiilor locale. 
Veți găsi în pagină 3 a ziarului un 
tabel pe care l-am întocmit și care 
precizează exact datele la care au fost 
elaborate și depuse proiectele 
noastre de dezvoltare și faza în care 
se află fiecare dintre ele în acest 
moment. Și am să vă dau câteva 
exemple referitoare la proiectele pe 
fonduri europene ca să aveți o 
perspectivă asupra a  ceea ce 
inseamnă angrenajul birocratic 
impus de Ministerul Dezvoltării. Am 
depus cinci cereri pentru obținerea 
finantării de 25 milioane de euro, 
privind achiziția de autobuze 
electrice. De peste un an și jumătate, 
ministerul a solicitat clarificări către 
organismul intermediar (ADRBI) 
care este responsabil de aprobarea 
cererilor de finanțare. Nici unul 
dintre răspunsurile date de ADRBI 
nu a fost acceptat de către MDRAP, 
astfel că nici la ora actuală nu avem 
încheiate contractele de finanțare 
prin care Chitila poate să beneficieze 
de cele 31 de autobuze electrice. Apoi 
es te  vorba  despre  proiectul 
iluminatului public în Chitila, o 
investiție în valoare de 4,3 milioane 
euro-prin care intentionăm să 
modernizăm și să extindem rețeaua 
în anumite zone ale orașului și să 
introducem iluminatul cu LED, dar 
și multe alte facilităti. Cererea de 
finanțare a fost depusă în septembrie 
2018 și  asemeni  autobuzelor 
electrice, ne aflăm în luna octombrie 
2019 fără un contract de finanțare 
semnat. Fără aceste contracte de 
f inanțare  nu  putem  demara 
procedurile de achiziție care la 
rândul lor durează cel puțin trei luni. 
A b i a  a p o i  p u t e m  t r e c e  l a 
implementarea proiectelor. Tot pe 
fonduri europene am demarat 

procedura de achiziție a lucrărilor de 
execuție, în luna martie, pentru 
parcul de pe Valea Mangului, unde 
am avut doi ofertanți, dar niciunul 
nu a depus o ofertă conformă. În 
septembrie am fost nevoiți să reluăm 
procedura. Sper să închidem pană în 
15 octombrie și  procedura de 
atribuire  a  lucrărilor  pentru 
reabilitarea termică a blocurilor, iar 
pană în 30 octombrie să emitem 
ordinul de începere a lucrărilor. Și 
proiectele finanțate prin PNDL au 
întârzieri destul de mari din cauza 
procedurilor stufoase ale Agenției 
Naționale pentru Achiziții Publice pe 
care suntem obligați să le urmăm. 
Iată-ne, astfel, aproape de finalul 
anului cu un număr nu atât de mare 
de contracte pe cât mi-aș fi dorit și 
atât de multe lucrări în derulare cum 
preconizam noi, iar banii prevăzuti 
în buget pentru acestea, va fi necesar 
să îi reportăm pentru anul viitor. 
Ceea ce mă supără extrem de mult 
este că nu am reușit să respectăm în 
totalitate ceea ce am promis că vom 
face și mai ales faptul că situația nu 
este cauzată de noi, ci de această 
birocrație stufoasă care blochează 
programul de investiții al orașului 
Chitila. Cred că dacă nu va veni un 
nou guvern care să ia măsuri urgente 
de reducere a birocrației, blocajul va 
deveni mai strâns, iar problemele vor 
trena și se vor regăsi și în anii ce 
urmează.  Primăria  Chitila  și 
Asociația Primarilor de Orașe au 
făcut numeroase demersuri, dar nu 
au găsit înțelegere, primind doar 
promisiuni care nu s-au concretizat 
și  suntem incă  departe  de  a 
implementa proiectele, în ritmul 
p e  c a r e  n i - l  d o r i m ,  p e n t r u 
comunitatea noastră. 
Avem insă și multe proiecte care se 
derulează bine. Am început drumul 
de la Rudeni și sper să îl finalizăm 
pană la 15 noiembrie, cu toate că 
intampinăm și acolo ceva probleme: 
trebuie realizată protecția unei 
conducte de gaze de inaltă presiune, 
lucrare ce se execută de către o firmă 

specializată și, în plus, drumul va 
avea strat suport de beton, iar acesta 
necesită un termen de întărire de 28 
de zile de la turnare astfel încât să nu 
apară microfisuri și să se distrugă în 
2-3 ani. Vreau să fac un apel la 
cetătenii din Rudeni să aibă răbdare, 
să inteleagă cerințele tehnice și să nu 
încerce să forțeze accesul pe acest 
drum după ce se va turna betonul. 
Lucrăm și la Centrul Medical unde 
consolidăm clădirea ținând cont de 
aparatură ce se va instală acolo, 
existând zone ce necesită fundații 
speciale, cum este de pildă zonă 
destinată RMN-ului. Am început, de 
asemenea, lucrările de sistematizare 
a  străzi lor  ș i  de  instalare  a 
iluminatului public în Cartierul III 
de  t ineret ,  o  a l tă  invest i ț ie 
importantă. Tot pană la final de 
n o i e m b r i e  s p e r  s ă  f i e  g a t a 
proiectarea pentru noua scoală 
gimnazială, să începem execuția și să 
se toarne fundația în acest an și 
incercăm să finalizăm podețul din 
zona Cătane. 
De asemenea, după 20 octombrie 
începem lucrările de modernizare la 
școala „Ion Olteanu”, care vor fi gata 
în circa 3-4 luni, timp în care copiii 
vor invăta în condiții foarte bune în 
clase modulare, racordate la toate 
utilitătile și echipate cu tot ce este 
necesar  pentru  desfășurarea 
procesului educațional. În această 
perioadă,  lucrăm susținut  la 
reparația străzilor afectate de traficul 
greu, unde cheltuim 400.000 de lei 

ș i  c o n t i n u ă m  c a m p a n i a  d e 
combatere a ambroziei cu echipe de 
la Romprest care, aproape zilnic, vor 
merge să curețe terenurile. Chiar 
dacă nu am reușit în totalitate, până 
la acest moment am diminuat în 
mare parte zonele unde crește 
această plantă periculoasă. Mă bucur 
s ă  a n u n ț  c ă  a m  d e s e m n a t 
câștigătorul contractului de execuție 
pentru noua grădinită și urmeza 
semnarea contractului și emiterea 
ordinului de începere a lucrărilor, iar 
la proiectul atât de așteptat, de 
repartizare a locurilor de case, 
suntem aproape de final, cei eligibili 
au început deja să opteze pentru 
tipurile de casă dorite, care vor fi 
construite în sistem duplex și cred că 
pană la 15 noiembrie le vom atribui. 
Cetătenii să fie convinși că, în ciuda 
unor probleme-care nu sunt nici mici 
și  nici  puține-ne străduim să 
păstrăm același ritm, iar creșterea 
calitătii vieții în orașul în care trăim 
este o prioritate și o preocupare 
permanentă a administrației. 
Astfel că, vă invit în continuare să îmi 
transmiteți părerile, preocupările și 
problemele voastre  legate de 
comunitatea noastră, direct pe 
adresă de e-mail sau în cadrul 
audiențelor unde vă aștept în fiecare 
zi de marți. 

Cu drag, 
Emilian Oprea
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exemple referitoare la proiectele pe 
fonduri europene ca să aveți o 
perspectivă asupra a  ceea ce 
inseamnă angrenajul birocratic 
impus de Ministerul Dezvoltării. Am 
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implementarea proiectelor. Tot pe 
fonduri europene am demarat 

procedura de achiziție a lucrărilor de 
execuție, în luna martie, pentru 
parcul de pe Valea Mangului, unde 
am avut doi ofertanți, dar niciunul 
nu a depus o ofertă conformă. În 
septembrie am fost nevoiți să reluăm 
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 Chitila - „capitala de la 
marginea Capitalei”, cum i se mai 
s p u n e  -  e s t e ,  d e  a n i  b u n i , 
campioană a valorificării atuurilor 
sale, în beneficiul comunității 
o r a ș u l u i .  Î n  p l u s ,  a c ţ i u n i l e 
autorităţilor locale şi dezvoltarea 
servicii lor publice au dus la 
creșterea atractivității pentru 
locuire și derularea unor activităţi 
economice importante.Despre 
orașul Chitilia, oraș-satelit al 
Bucureștiului, aflat la doar nouă 
kilometri de centrul Capitalei, s-a 
spus că este un „aspirator” de 
f o n d u r i  e u r o p e n e ,  c ă c i  s u b 
conducerea primarului Emilian 
Oprea au fost depuse, în două 
perioade de programare, 2007-
2013 și 2014-2020, mai mult de 20 
de proiecte și încă multe altele se 
află în derulare de proceduri. Pe 
lângă acestea însă, edilii orașului au 
urmărit și valorificarea resurselor 
naturale, umane sau geografice, 
printr-o planificare strategică 
atentă a priorități lor locale. 
Instrumentul utilizat pentru acest 
demers a fost în principal Planul de 
Urbanism General, care a fost 
aprobat și care fundamentează 
strategia de dezvoltare locală 
bazată pe datele  economice, 

demografice, de infrastructură, 
mediu, amenajarea teritoriului, 
distribuţia serviciilor etc., precum 
şi pe analiza modului în care 
comunitatea doreşte să evolueze, 
să-și proiecteze viitorul.
Unul dintre obiective a fost cel de 
promovare a oportunităților locale 
pentru atragerea de noi investiții şi 
de creştere a antreprenoriatului 
local, autoritățile acordând sprijin 
pentru menţinerea investiţiilor 
existente și contribuind decisiv la 
atragerea unora noi, prin crearea 
unei infrastructuri adecvate. În 
ultimii ani, beneficiile acestei 
strategii s-au simțit, companiile 
care au venit în Chitila contribuind 
la bunăstarea orașului atât prin 
creșterea volumului de încasări la 
bugetul local (ceea ce produce 
investiții comunitare), cât și prin 
oferta de locuri ce muncă. Astfel, 
dacă în 2017 au venit în oraș patru 
firme: AMS Chitila Park, Alex 
Transport, Tublorom și Dona 
Logistică, care au fost urmate, în 
2018, de Dreamland Sport și de SC. 
I o n  M o ș  S R L ,  î n  2 0 1 9  s - a u 
înregistrat nu mai puțin de 12 noi 
companii care au investit în Chitila. 
Acestea sunt: eMag Logistică, 
Valeris, CT Park Kappa, Sagex 

Construct, Camicna Construcții, 
Egger România, Alloga Logistic 
România, Air Flex, York Farm, 
Vis ion Trading Group,  MLP 
Bucharest West și Sika România, 
cărora li se adaugă alte patru firme 
care au solicitat autorizarea: Corso 
Distribution Center, Bau Stark, 
Meridiani, Blakrock Integrated 
Properties și Delta Energy Invest. 
„Această creștere spectaculoasă a 
investitorilor veniți în Chitila este 
influențată de aprobarea noului 
PUG al orașului (prin HCL nr.21 din 
14.02.2019), care este mai puțin 
restrictiv. De asemenea, se remarcă 
faptul că zona industrială prevăzută 
în PUG este în curs de dezvoltare și 
există disponibilitate de teren și 
infrastructură completă care ajută 
investitorii să se dezvolte și să 
funcționeze în condiții optime. În 
general, funcțiunea noilor investiții 
venite este cea de depozitare, mai 
ales având în vedere aproprierea de 
București, dar există și un procent 
a x a t  p e  p r o d u c t i e ,  s e m n  c ă 
investitorii se simt sprijiniți să 
poată susține piața de muncă 
pentru cetățenii din Chitila”, ne-a 
precizat Violeta Andrei, arhitectul 
șef al orașului.

De vorbă cu primarul tău

Știri

Orașul se dezvoltă

Orarul autobuzelor modificat, pentru școlari
 Societatea de transport public „Ecotrans 
STCM” anunță că, în urma solicitărilor primite din 
partea părinților, programul liniei R470 s-a modificat 
o dată cu începerea anului școlar, adică din data de 9 
septembrie 2019. Astfel, Ecotrans modifică orele de 
plecare ale autobuzelor pentru a le adapta la 

programul școlar. Vă prezentăm orele modificate 
pentru plecările de la Gara Chitila: 17:00, 18:00, 
19:00, 19:30, 20:30 și pentru plecările din stația 
Tudor Arghezi: 17:50, 18:45, 19:45.

POLIŢIA LOCALĂ BULETIN INFORMATIV
 Odată cu finalizarea procedurii de amenajare a DN7 din zona 
benzinăriei Lukoil, la ieșirea din orașul Chitila către orașul Buftea, a fost 
înființată o bandă specială de preselecție, numai în scopul executării 
virajului la stânga de către transportul public de persoane.
Având în vedere aceste aspecte, dorim să informăm locuitorii orașului 
Chitila, și în special conducătorii de autovehicule, că Primăria Chitila, 
pentru a beneficia toți participanții la trafic, a solicitat avizul pentru 
executarea unui sens giratoriu, această propunere fiind respinsă.
Atenționăm conducătorii de autovehicule să respecte semnificația 
indicatorului „ACCESUL INTERZIS”. 

 

Tot mai mulți investitori vin în Chitila 

I. FINANȚARE EUROPEANA (POR)  

Nr. 
crt. 

Denumire proiect  Stadiu derulare achizi ție contract executie 
Valoare estimată 
achizitie contract 

executie 

Data estimată 
pentru semnare 

contract 
executie 

1 

“Creșterea eficienț ei energetice a 
blocurilor de locuinț e din Orașul 
Chitila”, SMIS 119283 , Contract de 
finanțare nr. 3888/19.02.2019  
 

- Derulare achizi ție lucrări de execuție, inițiată prin 
publicarea anunțului de participare simplificat SCN 
1043586/ 17.05.2019 
- Faza: avizare finalizare etapă analiză  financiară 

7.556.789,17 lei  
fără TVA 

14.10.2019  

2 

“Parc Valea Mangului ”, SMIS 117712, 
Contract de finanțare nr. 
2547/28.06.2018  
 

- Achiziție lucrări de execuție, inițiată prin 
publicarea anunțului de participare simplificat SCN 
1040688/29.03.2019 - anulata 
Procedura de atribuire se va relua.  

8.774.334,66 Lei 
fără TVA 

01.02.2020 

 

II. FINANȚARE GUVERNAMENTALA (PNDL)  

Nr. 
crt. 

Denumire proiect  Stadiu derulare achizi ție contract 
executie 

Valoare estimată 
achizitie contract 

executie 

Data estimată pentru 
semnare contract  

executie 

1 

"Construire și Dotare Gradinita cu 
Program Prelungit “,contract de 
finanțare nr. 174/10.04.2018  

Achizitie lucrări de execuție 
Inițiere  prin: anunt de participare 
simplificat SCN 1041280/08.04.2019  
Faza: semnare contract de execuție 

4.328.432,04 lei fără 
TVA 

 

07.10.2019 

2 

"Construire și Dotare Cresa, Oras 
Chitila, Judetul Ilfov" , contract de 
finanțare nr. 173/10.04.2018 

Achizitie lucrări de execuție 
Inițiere  prin: anunt de participare 
simplificat SCN 1041280/08.04.2019  
Faza: evaluare oferte depuse (deschiderea 
a avut loc pe 30.09.2019)  

2.926.668,00 lei fără 
TVA 

01.11.2019 

 

III. PROIECTE IN AȘTEPTARE SEMNARE CONTRACT (POR)  

Nr. 
crt. 

Denumire proiect  Faza contractare  finantare 

Valoare estimat ă 
contract executie 
lucrari/ furnizare 

produse 

Data 
estimată 
pentru 

semnare 
contract  
finantare 

1 

“Modernizarea și dezvoltarea infrastructurii 
sistemului de iluminat in orașul C hitila”, 
SMIS 121638 
 

Depunere cerere de finanțare 09.09.2018 
Finalizarea evaluării cererii de finanțare: 
15.07.2019 (la nivelul ADR și transmitere 
către MDRAP) 
In așteptare semnare contract din 14.09.2019 
(răspuns la ultimul set de clarificări  adresate 
de MDRAP) 

Se va stabili dupa 
intocmirea 
documentației faz a 
Proiect Tehnic  

 
 

04.10.2019 
 

2 

“Înnoirea transportului public în Orașul 
Chitila”, SMIS 123019  
“Linie de transport public cu emisii zero pe 
ruta Chitila – Mogoșoaia”, SMIS 123020  
“Linie de transport public cu emisii zero pe 
ruta Chitila – Mogoșoaia – Băneasa”, SMIS 
124200 
“Linie de transport public cu emisii zero pe 
ruta Străulești – Mogoșoaia – Buftea – 
proiect de bază ”, SMIS 124201  
“Linie de transport public cu e misii zero pe 
ruta Străuleș ti – Mogoșoaia – Buftea – 
proiect complementar ”, SMIS 124202  
 

Depunere cerere de finanțare 20-23.06.2018 
Finalizarea evaluării cererii de finanțare: 13-
20.02.2019 (la n ivelul ADR și transmitere 
către MDRAP) 
In așteptare semnare contract din 30.08.2019 
(răspuns la ultimul set de clarificări  adresate 
de MDRAP) 

 
 

*Autobuze electrice 
capacitate 12 m și 8 

m:  
25 milioane de euro  

 

 
 
 
 

31.12.2019 
 

 

Stadiu fizic proiecte cu finanțare europeana (POR) și guvernamentala (PNDL)



Pași către modernizare
Birocrația excesivă afectează în mod direct administrația orașului Chitila și 

întreaga comunitate, care nu poate beneficia la timp de programul de 
investiții pe care l-am pregătit.

Dragii mei,

Am spus de ceva vreme că suntem 
sufocați de birocratizarea pe care 
România a adăugat-o regulilor 
europene și care ne afectează 
funcționarea, așa cum de altfel și pe 
cea a tuturor administrațiilor locale. 
Veți găsi în pagină 3 a ziarului un 
tabel pe care l-am întocmit și care 
precizează exact datele la care au fost 
elaborate și depuse proiectele 
noastre de dezvoltare și faza în care 
se află fiecare dintre ele în acest 
moment. Și am să vă dau câteva 
exemple referitoare la proiectele pe 
fonduri europene ca să aveți o 
perspectivă asupra a  ceea ce 
inseamnă angrenajul birocratic 
impus de Ministerul Dezvoltării. Am 
depus cinci cereri pentru obținerea 
finantării de 25 milioane de euro, 
privind achiziția de autobuze 
electrice. De peste un an și jumătate, 
ministerul a solicitat clarificări către 
organismul intermediar (ADRBI) 
care este responsabil de aprobarea 
cererilor de finanțare. Nici unul 
dintre răspunsurile date de ADRBI 
nu a fost acceptat de către MDRAP, 
astfel că nici la ora actuală nu avem 
încheiate contractele de finanțare 
prin care Chitila poate să beneficieze 
de cele 31 de autobuze electrice. Apoi 
es te  vorba  despre  proiectul 
iluminatului public în Chitila, o 
investiție în valoare de 4,3 milioane 
euro-prin care intentionăm să 
modernizăm și să extindem rețeaua 
în anumite zone ale orașului și să 
introducem iluminatul cu LED, dar 
și multe alte facilităti. Cererea de 
finanțare a fost depusă în septembrie 
2018 și  asemeni  autobuzelor 
electrice, ne aflăm în luna octombrie 
2019 fără un contract de finanțare 
semnat. Fără aceste contracte de 
f inanțare  nu  putem  demara 
procedurile de achiziție care la 
rândul lor durează cel puțin trei luni. 
A b i a  a p o i  p u t e m  t r e c e  l a 
implementarea proiectelor. Tot pe 
fonduri europene am demarat 

procedura de achiziție a lucrărilor de 
execuție, în luna martie, pentru 
parcul de pe Valea Mangului, unde 
am avut doi ofertanți, dar niciunul 
nu a depus o ofertă conformă. În 
septembrie am fost nevoiți să reluăm 
procedura. Sper să închidem pană în 
15 octombrie și  procedura de 
atribuire  a  lucrărilor  pentru 
reabilitarea termică a blocurilor, iar 
pană în 30 octombrie să emitem 
ordinul de începere a lucrărilor. Și 
proiectele finanțate prin PNDL au 
întârzieri destul de mari din cauza 
procedurilor stufoase ale Agenției 
Naționale pentru Achiziții Publice pe 
care suntem obligați să le urmăm. 
Iată-ne, astfel, aproape de finalul 
anului cu un număr nu atât de mare 
de contracte pe cât mi-aș fi dorit și 
atât de multe lucrări în derulare cum 
preconizam noi, iar banii prevăzuti 
în buget pentru acestea, va fi necesar 
să îi reportăm pentru anul viitor. 
Ceea ce mă supără extrem de mult 
este că nu am reușit să respectăm în 
totalitate ceea ce am promis că vom 
face și mai ales faptul că situația nu 
este cauzată de noi, ci de această 
birocrație stufoasă care blochează 
programul de investiții al orașului 
Chitila. Cred că dacă nu va veni un 
nou guvern care să ia măsuri urgente 
de reducere a birocrației, blocajul va 
deveni mai strâns, iar problemele vor 
trena și se vor regăsi și în anii ce 
urmează.  Primăria  Chitila  și 
Asociația Primarilor de Orașe au 
făcut numeroase demersuri, dar nu 
au găsit înțelegere, primind doar 
promisiuni care nu s-au concretizat 
și  suntem incă  departe  de  a 
implementa proiectele, în ritmul 
p e  c a r e  n i - l  d o r i m ,  p e n t r u 
comunitatea noastră. 
Avem insă și multe proiecte care se 
derulează bine. Am început drumul 
de la Rudeni și sper să îl finalizăm 
pană la 15 noiembrie, cu toate că 
intampinăm și acolo ceva probleme: 
trebuie realizată protecția unei 
conducte de gaze de inaltă presiune, 
lucrare ce se execută de către o firmă 

specializată și, în plus, drumul va 
avea strat suport de beton, iar acesta 
necesită un termen de întărire de 28 
de zile de la turnare astfel încât să nu 
apară microfisuri și să se distrugă în 
2-3 ani. Vreau să fac un apel la 
cetătenii din Rudeni să aibă răbdare, 
să inteleagă cerințele tehnice și să nu 
încerce să forțeze accesul pe acest 
drum după ce se va turna betonul. 
Lucrăm și la Centrul Medical unde 
consolidăm clădirea ținând cont de 
aparatură ce se va instală acolo, 
existând zone ce necesită fundații 
speciale, cum este de pildă zonă 
destinată RMN-ului. Am început, de 
asemenea, lucrările de sistematizare 
a  străzi lor  ș i  de  instalare  a 
iluminatului public în Cartierul III 
de  t ineret ,  o  a l tă  invest i ț ie 
importantă. Tot pană la final de 
n o i e m b r i e  s p e r  s ă  f i e  g a t a 
proiectarea pentru noua scoală 
gimnazială, să începem execuția și să 
se toarne fundația în acest an și 
incercăm să finalizăm podețul din 
zona Cătane. 
De asemenea, după 20 octombrie 
începem lucrările de modernizare la 
școala „Ion Olteanu”, care vor fi gata 
în circa 3-4 luni, timp în care copiii 
vor invăta în condiții foarte bune în 
clase modulare, racordate la toate 
utilitătile și echipate cu tot ce este 
necesar  pentru  desfășurarea 
procesului educațional. În această 
perioadă,  lucrăm susținut  la 
reparația străzilor afectate de traficul 
greu, unde cheltuim 400.000 de lei 

ș i  c o n t i n u ă m  c a m p a n i a  d e 
combatere a ambroziei cu echipe de 
la Romprest care, aproape zilnic, vor 
merge să curețe terenurile. Chiar 
dacă nu am reușit în totalitate, până 
la acest moment am diminuat în 
mare parte zonele unde crește 
această plantă periculoasă. Mă bucur 
s ă  a n u n ț  c ă  a m  d e s e m n a t 
câștigătorul contractului de execuție 
pentru noua grădinită și urmeza 
semnarea contractului și emiterea 
ordinului de începere a lucrărilor, iar 
la proiectul atât de așteptat, de 
repartizare a locurilor de case, 
suntem aproape de final, cei eligibili 
au început deja să opteze pentru 
tipurile de casă dorite, care vor fi 
construite în sistem duplex și cred că 
pană la 15 noiembrie le vom atribui. 
Cetătenii să fie convinși că, în ciuda 
unor probleme-care nu sunt nici mici 
și  nici  puține-ne străduim să 
păstrăm același ritm, iar creșterea 
calitătii vieții în orașul în care trăim 
este o prioritate și o preocupare 
permanentă a administrației. 
Astfel că, vă invit în continuare să îmi 
transmiteți părerile, preocupările și 
problemele voastre  legate de 
comunitatea noastră, direct pe 
adresă de e-mail sau în cadrul 
audiențelor unde vă aștept în fiecare 
zi de marți. 

Cu drag, 
Emilian Oprea

Dragii mei,

Am spus de ceva vreme că suntem 
sufocați de birocratizarea pe care 
România a adăugat-o regulilor 
europene și care ne afectează 
funcționarea, așa cum de altfel și pe 
cea a tuturor administrațiilor locale. 
Veți găsi în pagină 3 a ziarului un 
tabel pe care l-am întocmit și care 
precizează exact datele la care au fost 
elaborate și depuse proiectele 
noastre de dezvoltare și faza în care 
se află fiecare dintre ele în acest 
moment. Și am să vă dau câteva 
exemple referitoare la proiectele pe 
fonduri europene ca să aveți o 
perspectivă asupra a  ceea ce 
inseamnă angrenajul birocratic 
impus de Ministerul Dezvoltării. Am 
depus cinci cereri pentru obținerea 
finantării de 25 milioane de euro, 
privind achiziția de autobuze 
electrice. De peste un an și jumătate, 
ministerul a solicitat clarificări către 
organismul intermediar (ADRBI) 
care este responsabil de aprobarea 
cererilor de finanțare. Nici unul 
dintre răspunsurile date de ADRBI 
nu a fost acceptat de către MDRAP, 
astfel că nici la ora actuală nu avem 
încheiate contractele de finanțare 
prin care Chitila poate să beneficieze 
de cele 31 de autobuze electrice. Apoi 
es te  vorba  despre  proiectul 
iluminatului public în Chitila, o 
investiție în valoare de 4,3 milioane 
euro-prin care intentionăm să 
modernizăm și să extindem rețeaua 
în anumite zone ale orașului și să 
introducem iluminatul cu LED, dar 
și multe alte facilităti. Cererea de 
finanțare a fost depusă în septembrie 
2018 și  asemeni  autobuzelor 
electrice, ne aflăm în luna octombrie 
2019 fără un contract de finanțare 
semnat. Fără aceste contracte de 
f inanțare  nu  putem  demara 
procedurile de achiziție care la 
rândul lor durează cel puțin trei luni. 
A b i a  a p o i  p u t e m  t r e c e  l a 
implementarea proiectelor. Tot pe 
fonduri europene am demarat 

procedura de achiziție a lucrărilor de 
execuție, în luna martie, pentru 
parcul de pe Valea Mangului, unde 
am avut doi ofertanți, dar niciunul 
nu a depus o ofertă conformă. În 
septembrie am fost nevoiți să reluăm 
procedura. Sper să închidem pană în 
15 octombrie și  procedura de 
atribuire  a  lucrărilor  pentru 
reabilitarea termică a blocurilor, iar 
pană în 30 octombrie să emitem 
ordinul de începere a lucrărilor. Și 
proiectele finanțate prin PNDL au 
întârzieri destul de mari din cauza 
procedurilor stufoase ale Agenției 
Naționale pentru Achiziții Publice pe 
care suntem obligați să le urmăm. 
Iată-ne, astfel, aproape de finalul 
anului cu un număr nu atât de mare 
de contracte pe cât mi-aș fi dorit și 
atât de multe lucrări în derulare cum 
preconizam noi, iar banii prevăzuti 
în buget pentru acestea, va fi necesar 
să îi reportăm pentru anul viitor. 
Ceea ce mă supără extrem de mult 
este că nu am reușit să respectăm în 
totalitate ceea ce am promis că vom 
face și mai ales faptul că situația nu 
este cauzată de noi, ci de această 
birocrație stufoasă care blochează 
programul de investiții al orașului 
Chitila. Cred că dacă nu va veni un 
nou guvern care să ia măsuri urgente 
de reducere a birocrației, blocajul va 
deveni mai strâns, iar problemele vor 
trena și se vor regăsi și în anii ce 
urmează.  Primăria  Chitila  și 
Asociația Primarilor de Orașe au 
făcut numeroase demersuri, dar nu 
au găsit înțelegere, primind doar 
promisiuni care nu s-au concretizat 
și  suntem incă  departe  de  a 
implementa proiectele, în ritmul 
p e  c a r e  n i - l  d o r i m ,  p e n t r u 
comunitatea noastră. 
Avem insă și multe proiecte care se 
derulează bine. Am început drumul 
de la Rudeni și sper să îl finalizăm 
pană la 15 noiembrie, cu toate că 
intampinăm și acolo ceva probleme: 
trebuie realizată protecția unei 
conducte de gaze de inaltă presiune, 
lucrare ce se execută de către o firmă 

specializată și, în plus, drumul va 
avea strat suport de beton, iar acesta 
necesită un termen de întărire de 28 
de zile de la turnare astfel încât să nu 
apară microfisuri și să se distrugă în 
2-3 ani. Vreau să fac un apel la 
cetătenii din Rudeni să aibă răbdare, 
să inteleagă cerințele tehnice și să nu 
încerce să forțeze accesul pe acest 
drum după ce se va turna betonul. 
Lucrăm și la Centrul Medical unde 
consolidăm clădirea ținând cont de 
aparatură ce se va instală acolo, 
existând zone ce necesită fundații 
speciale, cum este de pildă zonă 
destinată RMN-ului. Am început, de 
asemenea, lucrările de sistematizare 
a  străzi lor  ș i  de  instalare  a 
iluminatului public în Cartierul III 
de  t ineret ,  o  a l tă  invest i ț ie 
importantă. Tot pană la final de 
n o i e m b r i e  s p e r  s ă  f i e  g a t a 
proiectarea pentru noua scoală 
gimnazială, să începem execuția și să 
se toarne fundația în acest an și 
incercăm să finalizăm podețul din 
zona Cătane. 
De asemenea, după 20 octombrie 
începem lucrările de modernizare la 
școala „Ion Olteanu”, care vor fi gata 
în circa 3-4 luni, timp în care copiii 
vor invăta în condiții foarte bune în 
clase modulare, racordate la toate 
utilitătile și echipate cu tot ce este 
necesar  pentru  desfășurarea 
procesului educațional. În această 
perioadă,  lucrăm susținut  la 
reparația străzilor afectate de traficul 
greu, unde cheltuim 400.000 de lei 

ș i  c o n t i n u ă m  c a m p a n i a  d e 
combatere a ambroziei cu echipe de 
la Romprest care, aproape zilnic, vor 
merge să curețe terenurile. Chiar 
dacă nu am reușit în totalitate, până 
la acest moment am diminuat în 
mare parte zonele unde crește 
această plantă periculoasă. Mă bucur 
s ă  a n u n ț  c ă  a m  d e s e m n a t 
câștigătorul contractului de execuție 
pentru noua grădinită și urmeza 
semnarea contractului și emiterea 
ordinului de începere a lucrărilor, iar 
la proiectul atât de așteptat, de 
repartizare a locurilor de case, 
suntem aproape de final, cei eligibili 
au început deja să opteze pentru 
tipurile de casă dorite, care vor fi 
construite în sistem duplex și cred că 
pană la 15 noiembrie le vom atribui. 
Cetătenii să fie convinși că, în ciuda 
unor probleme-care nu sunt nici mici 
și  nici  puține-ne străduim să 
păstrăm același ritm, iar creșterea 
calitătii vieții în orașul în care trăim 
este o prioritate și o preocupare 
permanentă a administrației. 
Astfel că, vă invit în continuare să îmi 
transmiteți părerile, preocupările și 
problemele voastre  legate de 
comunitatea noastră, direct pe 
adresă de e-mail sau în cadrul 
audiențelor unde vă aștept în fiecare 
zi de marți. 

Cu drag, 
Emilian Oprea

 Chitila - „capitala de la 
marginea Capitalei”, cum i se mai 
s p u n e  -  e s t e ,  d e  a n i  b u n i , 
campioană a valorificării atuurilor 
sale, în beneficiul comunității 
o r a ș u l u i .  Î n  p l u s ,  a c ţ i u n i l e 
autorităţilor locale şi dezvoltarea 
servicii lor publice au dus la 
creșterea atractivității pentru 
locuire și derularea unor activităţi 
economice importante.Despre 
orașul Chitilia, oraș-satelit al 
Bucureștiului, aflat la doar nouă 
kilometri de centrul Capitalei, s-a 
spus că este un „aspirator” de 
f o n d u r i  e u r o p e n e ,  c ă c i  s u b 
conducerea primarului Emilian 
Oprea au fost depuse, în două 
perioade de programare, 2007-
2013 și 2014-2020, mai mult de 20 
de proiecte și încă multe altele se 
află în derulare de proceduri. Pe 
lângă acestea însă, edilii orașului au 
urmărit și valorificarea resurselor 
naturale, umane sau geografice, 
printr-o planificare strategică 
atentă a priorități lor locale. 
Instrumentul utilizat pentru acest 
demers a fost în principal Planul de 
Urbanism General, care a fost 
aprobat și care fundamentează 
strategia de dezvoltare locală 
bazată pe datele  economice, 

demografice, de infrastructură, 
mediu, amenajarea teritoriului, 
distribuţia serviciilor etc., precum 
şi pe analiza modului în care 
comunitatea doreşte să evolueze, 
să-și proiecteze viitorul.
Unul dintre obiective a fost cel de 
promovare a oportunităților locale 
pentru atragerea de noi investiții şi 
de creştere a antreprenoriatului 
local, autoritățile acordând sprijin 
pentru menţinerea investiţiilor 
existente și contribuind decisiv la 
atragerea unora noi, prin crearea 
unei infrastructuri adecvate. În 
ultimii ani, beneficiile acestei 
strategii s-au simțit, companiile 
care au venit în Chitila contribuind 
la bunăstarea orașului atât prin 
creșterea volumului de încasări la 
bugetul local (ceea ce produce 
investiții comunitare), cât și prin 
oferta de locuri ce muncă. Astfel, 
dacă în 2017 au venit în oraș patru 
firme: AMS Chitila Park, Alex 
Transport, Tublorom și Dona 
Logistică, care au fost urmate, în 
2018, de Dreamland Sport și de SC. 
I o n  M o ș  S R L ,  î n  2 0 1 9  s - a u 
înregistrat nu mai puțin de 12 noi 
companii care au investit în Chitila. 
Acestea sunt: eMag Logistică, 
Valeris, CT Park Kappa, Sagex 

Construct, Camicna Construcții, 
Egger România, Alloga Logistic 
România, Air Flex, York Farm, 
Vis ion Trading Group,  MLP 
Bucharest West și Sika România, 
cărora li se adaugă alte patru firme 
care au solicitat autorizarea: Corso 
Distribution Center, Bau Stark, 
Meridiani, Blakrock Integrated 
Properties și Delta Energy Invest. 
„Această creștere spectaculoasă a 
investitorilor veniți în Chitila este 
influențată de aprobarea noului 
PUG al orașului (prin HCL nr.21 din 
14.02.2019), care este mai puțin 
restrictiv. De asemenea, se remarcă 
faptul că zona industrială prevăzută 
în PUG este în curs de dezvoltare și 
există disponibilitate de teren și 
infrastructură completă care ajută 
investitorii să se dezvolte și să 
funcționeze în condiții optime. În 
general, funcțiunea noilor investiții 
venite este cea de depozitare, mai 
ales având în vedere aproprierea de 
București, dar există și un procent 
a x a t  p e  p r o d u c t i e ,  s e m n  c ă 
investitorii se simt sprijiniți să 
poată susține piața de muncă 
pentru cetățenii din Chitila”, ne-a 
precizat Violeta Andrei, arhitectul 
șef al orașului.

De vorbă cu primarul tău

Știri

Orașul se dezvoltă

Orarul autobuzelor modificat, pentru școlari
 Societatea de transport public „Ecotrans 
STCM” anunță că, în urma solicitărilor primite din 
partea părinților, programul liniei R470 s-a modificat 
o dată cu începerea anului școlar, adică din data de 9 
septembrie 2019. Astfel, Ecotrans modifică orele de 
plecare ale autobuzelor pentru a le adapta la 

programul școlar. Vă prezentăm orele modificate 
pentru plecările de la Gara Chitila: 17:00, 18:00, 
19:00, 19:30, 20:30 și pentru plecările din stația 
Tudor Arghezi: 17:50, 18:45, 19:45.

POLIŢIA LOCALĂ BULETIN INFORMATIV
 Odată cu finalizarea procedurii de amenajare a DN7 din zona 
benzinăriei Lukoil, la ieșirea din orașul Chitila către orașul Buftea, a fost 
înființată o bandă specială de preselecție, numai în scopul executării 
virajului la stânga de către transportul public de persoane.
Având în vedere aceste aspecte, dorim să informăm locuitorii orașului 
Chitila, și în special conducătorii de autovehicule, că Primăria Chitila, 
pentru a beneficia toți participanții la trafic, a solicitat avizul pentru 
executarea unui sens giratoriu, această propunere fiind respinsă.
Atenționăm conducătorii de autovehicule să respecte semnificația 
indicatorului „ACCESUL INTERZIS”. 

 

Tot mai mulți investitori vin în Chitila 

I. FINANȚARE EUROPEANA (POR)  

Nr. 
crt. 

Denumire proiect  Stadiu derulare achizi ție contract executie 
Valoare estimată 
achizitie contract 

executie 

Data estimată 
pentru semnare 

contract 
executie 

1 

“Creșterea eficienț ei energetice a 
blocurilor de locuinț e din Orașul 
Chitila”, SMIS 119283 , Contract de 
finanțare nr. 3888/19.02.2019  
 

- Derulare achizi ție lucrări de execuție, inițiată prin 
publicarea anunțului de participare simplificat SCN 
1043586/ 17.05.2019 
- Faza: avizare finalizare etapă analiză  financiară 

7.556.789,17 lei  
fără TVA 

14.10.2019  

2 

“Parc Valea Mangului ”, SMIS 117712, 
Contract de finanțare nr. 
2547/28.06.2018  
 

- Achiziție lucrări de execuție, inițiată prin 
publicarea anunțului de participare simplificat SCN 
1040688/29.03.2019 - anulata 
Procedura de atribuire se va relua.  

8.774.334,66 Lei 
fără TVA 

01.02.2020 

 

II. FINANȚARE GUVERNAMENTALA (PNDL)  

Nr. 
crt. 

Denumire proiect  Stadiu derulare achizi ție contract 
executie 

Valoare estimată 
achizitie contract 

executie 

Data estimată pentru 
semnare contract  

executie 

1 

"Construire și Dotare Gradinita cu 
Program Prelungit “,contract de 
finanțare nr. 174/10.04.2018  

Achizitie lucrări de execuție 
Inițiere  prin: anunt de participare 
simplificat SCN 1041280/08.04.2019  
Faza: semnare contract de execuție 

4.328.432,04 lei fără 
TVA 

 

07.10.2019 

2 

"Construire și Dotare Cresa, Oras 
Chitila, Judetul Ilfov" , contract de 
finanțare nr. 173/10.04.2018 

Achizitie lucrări de execuție 
Inițiere  prin: anunt de participare 
simplificat SCN 1041280/08.04.2019  
Faza: evaluare oferte depuse (deschiderea 
a avut loc pe 30.09.2019)  

2.926.668,00 lei fără 
TVA 

01.11.2019 

 

III. PROIECTE IN AȘTEPTARE SEMNARE CONTRACT (POR)  

Nr. 
crt. 

Denumire proiect  Faza contractare  finantare 

Valoare estimat ă 
contract executie 
lucrari/ furnizare 

produse 

Data 
estimată 
pentru 

semnare 
contract  
finantare 

1 

“Modernizarea și dezvoltarea infrastructurii 
sistemului de iluminat in orașul C hitila”, 
SMIS 121638 
 

Depunere cerere de finanțare 09.09.2018 
Finalizarea evaluării cererii de finanțare: 
15.07.2019 (la nivelul ADR și transmitere 
către MDRAP) 
In așteptare semnare contract din 14.09.2019 
(răspuns la ultimul set de clarificări  adresate 
de MDRAP) 

Se va stabili dupa 
intocmirea 
documentației faz a 
Proiect Tehnic  

 
 

04.10.2019 
 

2 

“Înnoirea transportului public în Orașul 
Chitila”, SMIS 123019  
“Linie de transport public cu emisii zero pe 
ruta Chitila – Mogoșoaia”, SMIS 123020  
“Linie de transport public cu emisii zero pe 
ruta Chitila – Mogoșoaia – Băneasa”, SMIS 
124200 
“Linie de transport public cu emisii zero pe 
ruta Străulești – Mogoșoaia – Buftea – 
proiect de bază ”, SMIS 124201  
“Linie de transport public cu e misii zero pe 
ruta Străuleș ti – Mogoșoaia – Buftea – 
proiect complementar ”, SMIS 124202  
 

Depunere cerere de finanțare 20-23.06.2018 
Finalizarea evaluării cererii de finanțare: 13-
20.02.2019 (la n ivelul ADR și transmitere 
către MDRAP) 
In așteptare semnare contract din 30.08.2019 
(răspuns la ultimul set de clarificări  adresate 
de MDRAP) 

 
 

*Autobuze electrice 
capacitate 12 m și 8 

m:  
25 milioane de euro  

 

 
 
 
 

31.12.2019 
 

 

Stadiu fizic proiecte cu finanțare europeana (POR) și guvernamentala (PNDL)



„Toți pentru școală, școală pentru toți!” O afacere cu gust și suflet

Interviu

 Absolventă a două facultăți, profesoara 
Ștefania  Duminică are  în  urmă un CV 
impresionat de care, însă, nu face niciodată 
paradă. Știe că profesoratul îți dă șansa să 
modelezi caractere și că, uneori, deși nu pare, 
cuvintele sale chiar au avut un profund impact în 
alegerile pe care un elev le-a făcut. Știe că 
undeva, acolo, în drumul de succes al unor 
oameni în viață, au fost și sfaturile și vorbele sale. 
Iar asta îi este cea mai mare satisfacție: reușitele 
celor pe care i-a format.

Despre dumneavoastră și despre echipa 
managerială de la „Ion Vișoiu” se aud 
doar cuvinte de laudă: profesionalism, 
devotament,  viziune didactică și 
administrativă. Care e secretul care face 
r e n u m e l e  a c e s t e i  i n s t i t u ț i i  d e 
învățământ chitilean?
Ne onorează tare mult aceste aprecieri. Nu cred 
că este un secret pentru nimeni: este vorba 
despre implicare, pentru că ne pasă de ceea ce se 
petrece cu elevii noștri la școală și în afara ei. 
Aducem în fața elevilor oportunități și provocări 
pe care încercăm să le trăim împreună.

În câteva cuvinte: care este filosofia 
pedagogică a instituției pe care o 
conduceți?
Aș putea rezuma citând viziunea noastră: „Toți 
pentru școală, școală pentru toți!”. Rolul școlii 
este acela de a crea contexte de învățare care să 
ofere elevilor noștri posibilitatea de a deveni 
persoane autonome, cetățeni activi care să se 
adapteze societății în care trăiesc. În același 
timp, acordăm o atenție deosebită acelor 
activități care aduc învățare și părinților și 

comunității, iar profesorii sunt și ei parte a 
procesului. Învățăm toți: unii pe alții, unii de la 
alții, creștem și ne dezvoltăm împreună, elevi, 
profesori, părinți, comunitate.

Această școală este la ora actuală un 
brand real al calității în educație. Ce 
rezultate și performanțe v-au propulsat 
și vă mențin aici?
Ar fi multe de spus despre performanțe: Școala 
Gimnazială „Prof. Ion Vișoiu” este singura școală 
publică din județul Ilfov care a avut și în acest an, 
la Evaluarea Națională, o elevă cu media 10. Este 
al treilea an consecutiv când un elev al școlii 
noastre obține acest rezultat. Putem menționa 
aici  ș i  rezultatele de la  ol impiadele și 
concursurile școlare, numeroasele participări la 
fazele naționale ale acestora. Dar cred că ceea ce 
ne reprezintă cu adevărat este atenția cu care 
abordăm toate situațiile cu care ne confruntăm, 
interesul și preocuparea de a găsi soluții reale și 
durabile și care să asigure promovarea unei 
educații incluzive.

Priviți puțin în viitor. Ce proiecte, ce 
realizări, ce așteptări are un director de 
școală de la anul școlar care abia a 
început?
Începutul fiecărui an școlar ne aduce această 
provocare, respectiv stabilirea unor obiective. Ne 
dorim să continuăm procesul de transformare a 
școlii într-o școală incluzivă, să continuăm 
colaborările cu partenerii noștri din țară și din 
străinătate, să sporim starea de bine din 
instituție. Avem pregătit un plan de măsuri care 
să ducă la creșterea cu cel puțin aceleași procente 
a mediei pe școală de la Evaluarea Națională (în 
2019 am avut o creștere de 5% față de anul 
anterior). Școala noastră a fost acceptată în 
Proiectul EduNetworks care își propune să 
asigure, printre altele, o dezvoltare sustenabilă și 
inovare, să reducă abandonul școlar și să crească 
motivația profesorilor. Din experiența anilor 
anteriori știu că se vor ivi multe alte oportunități 
pe care sperăm că le vom valorifica.

Aveți în derulare sau în plan proiecte 
educaționale care să-i învețe pe copii 
despre valorile europene, civism, 
atitudine civică?
Ați atins aici una dintre temele care-mi sunt 
dragi. Elevii sunt implicați din ce în ce mai mult 
în luarea deciziilor și sunt absolut surprinzători 
prin soluțiile și ideile propuse. Consiliul Elevilor 
este funcțional și asigură cadrul de manifestare. 
La școala noastră există deja o tradiție în ceea ce 
privește cultivarea valorilor europene, a 
civismului și a atitudinii civice și nu voi aminti 
aici decât ultimul proiect educațional de 
anvergură „Forumul împotriva violenței” 
desfășurat în cadrul activităților din 
Săptămâna Altfel.

Aveți parteneriate în țară? În Europa?
Ne bucurăm de multe colaborări cu școli și 
organizații din România: Școala Privată 
Aletheea, Școala Gimnazială Nr. 1 Nuci, Școala 
Gimnazială Nr. 1 Mogoșoaia, Organizația 
„Salvați Copiii”, Junior Achievement, Asociația 
pentru Valori în Educație, Agenția Națională 
Antidrog, IRDO, UNICEF, Fundația „Pro 
Chitila”, Agenția „Împreună”, Centrul pentru 
Conservarea și Promovarea Patrimoniului 
Județean Ilfov. Fundația „Prețuiește Clipa” este 
cel mai vechi partener al nostru cu care am 
dezvoltat și derulat nenumărate proiecte de 
impact. Ultimul dintre acestea a fost Concursul 
Național de Artă Plastică „Arta între talent și 
dăruire. Avem în derulare un proiect finanțat de 
Consiliul Europei și Comisia Europeană 
INSCHOOL, care ne-a oferit prilejul de a 
promova incluziunea în școala noastră. Suntem 
parteneri într-un proiect Erasmus+ „My Place - 
My Story” care ne-a permis să luăm legătura cu 
școli din Cipru, Portugalia, Franța și Suedia. 
Sperăm să continuăm colaborarea cu acestea și 
după încheierea proiectului.

Cum stați la capitolul digitalizare, 
„dezideratul viitorului în educație” cum 
spun mulți?
Deși avem un laborator de informatică dotat cu 
30 de computere, clase cu două table interactive, 
10 tablete și mai multe videoproiectoare și 
laptopuri, cred că mai avem multe de făcut 
pentru digitalizarea educației în școala noastră. 
În primul rând, ar trebui să extindem dotarea cu 
table interactive, tablete etc. În al doilea rând, se 
impune să asigurăm pregătirea profesorilor 
pentru utilizarea tehnologiei, în general, și a 
softurilor educaționale, în special. Așteptăm cu 
nerăbdare reabilitarea și extinderea școlii pentru 
a putea obține dotările necesare.

S ă  v o r b i m  p u ț i n  ș i  d e s p r e 
dumneavoastră: care e cea mai mare 
satisfacție obținută ca profesor?
Greu de răspuns: cel mai mic progres obținut de 
oricare dintre elevii mei îmi aduce aceeași 
mulțumire ca un premiu la olimpiade și 
concursuri. Totodată, e grozav să primești 
feedback pozitiv de la foștii elevi care revin cu 
drag în școală pentru a ne împărtăși succesul de 
care se bucură sau pentru a ne cere sprijin.

Care este crezul directoarei Ștefania 
Duminică în calitate de profesor și de 
manager? 
Fiecare copil din Chitila merită educație de 
calitate, iar eu vreau și pot să contribui la acest 
lucru!

 Chitilenii Maria și Ionuț Tilibașa sunt 
profesori și au avut îndrăzneala de a porni o 
afacere destinată oamenilor din comunitate, 
dar și pentru a demonstra că lucrurile bune se 
pot face și în România. Cei doi soți au 
inaugurat în zona Gării Chitila „Panini Expres”, 
un loc unde desfac pâine și bunătăți de 
panificație. Un magazin deosebit, ținând cont 
că este primul de acest fel din oraș, iar toate 
produsele de aici au gustul adevărat pe care îl 
cunoaștem din copilărie pentru ca produsele lor 
sunt făcute așa cum făceau bunicile, cu maia 
naturală, fără drojdie, fără aditivi, amelioratori, 
potențiatori de gust și altele asemenea. „Panini 
este un model... altfel. Un model despre cum se 
pot găsi și oferi produse naturale, sănătoase și 
gustoase, dar și pâine cu maia naturală, un tip 
de pâine pentru care noi am făcut o pasiune și 
am decis să învățăm totul despre cum se face și 
despre beneficiile ei și despre care oamenii 
trebuie să știe că nu este doar gustos, mult 
deasupra pâinii din magazine, ci face minuni și 
pentru sănătate. Chiar numele ales, Panini are 
dublă semnificație: pe de o parte ne-am legat 
de rădăcinile latine ale limbii române, panis- 
pâine în limba latină, iar pe de alta, ne-am 
orientat către zona de fast food și am 
împrumutut termenul panini – sandvișuri din 
italiana. Astfel, în magazinul nostru, puteți găsi 
pâine proaspătă de diverse sortimente, 
tradițională (cu drojdie) sau cu maia. Pâinea cu 
maia are multiple beneficii și se prepară de mii 

de ani, înainte de introducerea drojdiei în 
secolul XX”, spune Ionuț Tilibașa.

Dor de pâine bună

Pâinea vândută la Panini e specială, cu maia 
naturală, pregătită după tehnica veche, a 
străbunicilor. Maiaua lichidă, spre deosebire de 
maiaua dulce de panificație, crește doar din faină 
și apă și folosește drojdiile sălbatice existente pe 
coaja bobului de grâu și fermenții naturali din aer 
pentru a sparge proteinele de gluten și a se activa. 
Maiaua oferă pâinii o structura specială care o 
face foarte ușor digerabilă față de sora ei 
„industrială” făcută cu drojdie crescută pe pat de 
azot, elimină alergiile la gluten, scade nivelul de 
zahăr din sânge și în plus, dezactivează acidul 
fitic care blochează asimilarea mineralelor în 
organism. Mai mult, pâinea artizanală dospită cu 
maia și preparată după vechile rețete este 
considerată produs de dietă, conform lui Michel 
Montignac, căci are un indice glicemic de 34. 
„Dorul de pâine bună, este ideea și nevoia din 
spatele conceptului Panini Express. În primul 
rând, familia noastră iubește pâinea bună și cred 
că suntem cu toții de acord că o pâine bună 
întregește un prânz, o cină pregătită cu drag în 
familie sau chiar un sandviș, servit în grabă, în 
drum spre serviciu. Pâinea este un aliment de 
bază care trebuie ales și consumat cu grijă. Să nu 
uităm că una din tradițiile românești presupune 
ca atunci când un oaspete îți pășește pragul, 

pâinea proaspătă și rumenă îl întâmpină alături 
de ingredientul cheie - sarea. Pâinea pe care o 
oferim spre vânzare este produsă la brutăria 
Grivița, brutăria Rania și Mama Pan, brutării cu 
tradiție, cu gust și cu produse de încredere. Pe 
lângă pâine, vă așteptăm în magazinul nostru cu 
sandvișuri proaspete și calde, plăcinte, prăjituri, 
cafea și ceai”. Iar povestea de succes a 
profesorilor chitileni continuă căci, vor oferi în 
curând și supă caldă, vor lansa și alte sortimente 
de produse, poate chiar destinate celor cu diete 
ori cu intoleranță la gluten și plănuiesc să își 
extindă rețeaua de desfacere. Pentru aceasta 
însă, e nevoie de multă muncă, de originalitate, 
de pasiune… Iar toate la un loc, conferă 
personalitate poveștii de succes marca Panini. O 
istorie născută din plăcerea de a gusta și a oferi 
pâine și produse de panificație bune, cu 
ingrediente atent alese, după rețete care 
încurajează redescoperirea și reinterpretarea 
tradiției, care vor să devinii o garanție constantă 
a calității și a gustului. 
Gusturi rafinate și calitate premium la prețuri 
accesibile, acesta pare să fie secretul 
managerial aplicat, la care se adaugă așa cum 
spune Ionuț Tilibașa, calitatea și 
profesionalismul. Adică: diversitate, capacitate 
extinsă și promptitudinea serviciilor oferite 
clienților, pe care îi consideră  întotdeauna ca 
făcând parte din familia comunității chitilene.

Poveste de succes

Ștefania Duminică este profesoară și directoarea Școlii Gimnaziale 
„Prof. Ion Vișoiu” din Chitila și, cu o pasiune dusă la nivel de 
profesie în cei 35 de ani de carieră didactică, aduce limba și 

literatura română mai aproape de modul în care copiii privesc 
lumea și se raportează la ea.

Nu credeam să mai descopăr în ziua de azi, un loc unde să pot gusta 
pâine cu adevărat bună, cu savoarea, gustul și aroma pe care le 

știam din copilărie. Dar, surprinzător, am găsit. 
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impresionat de care, însă, nu face niciodată 
paradă. Știe că profesoratul îți dă șansa să 
modelezi caractere și că, uneori, deși nu pare, 
cuvintele sale chiar au avut un profund impact în 
alegerile pe care un elev le-a făcut. Știe că 
undeva, acolo, în drumul de succes al unor 
oameni în viață, au fost și sfaturile și vorbele sale. 
Iar asta îi este cea mai mare satisfacție: reușitele 
celor pe care i-a format.

Despre dumneavoastră și despre echipa 
managerială de la „Ion Vișoiu” se aud 
doar cuvinte de laudă: profesionalism, 
devotament,  viziune didactică și 
administrativă. Care e secretul care face 
r e n u m e l e  a c e s t e i  i n s t i t u ț i i  d e 
învățământ chitilean?
Ne onorează tare mult aceste aprecieri. Nu cred 
că este un secret pentru nimeni: este vorba 
despre implicare, pentru că ne pasă de ceea ce se 
petrece cu elevii noștri la școală și în afara ei. 
Aducem în fața elevilor oportunități și provocări 
pe care încercăm să le trăim împreună.

În câteva cuvinte: care este filosofia 
pedagogică a instituției pe care o 
conduceți?
Aș putea rezuma citând viziunea noastră: „Toți 
pentru școală, școală pentru toți!”. Rolul școlii 
este acela de a crea contexte de învățare care să 
ofere elevilor noștri posibilitatea de a deveni 
persoane autonome, cetățeni activi care să se 
adapteze societății în care trăiesc. În același 
timp, acordăm o atenție deosebită acelor 
activități care aduc învățare și părinților și 

comunității, iar profesorii sunt și ei parte a 
procesului. Învățăm toți: unii pe alții, unii de la 
alții, creștem și ne dezvoltăm împreună, elevi, 
profesori, părinți, comunitate.

Această școală este la ora actuală un 
brand real al calității în educație. Ce 
rezultate și performanțe v-au propulsat 
și vă mențin aici?
Ar fi multe de spus despre performanțe: Școala 
Gimnazială „Prof. Ion Vișoiu” este singura școală 
publică din județul Ilfov care a avut și în acest an, 
la Evaluarea Națională, o elevă cu media 10. Este 
al treilea an consecutiv când un elev al școlii 
noastre obține acest rezultat. Putem menționa 
aici  ș i  rezultatele de la  ol impiadele și 
concursurile școlare, numeroasele participări la 
fazele naționale ale acestora. Dar cred că ceea ce 
ne reprezintă cu adevărat este atenția cu care 
abordăm toate situațiile cu care ne confruntăm, 
interesul și preocuparea de a găsi soluții reale și 
durabile și care să asigure promovarea unei 
educații incluzive.

Priviți puțin în viitor. Ce proiecte, ce 
realizări, ce așteptări are un director de 
școală de la anul școlar care abia a 
început?
Începutul fiecărui an școlar ne aduce această 
provocare, respectiv stabilirea unor obiective. Ne 
dorim să continuăm procesul de transformare a 
școlii într-o școală incluzivă, să continuăm 
colaborările cu partenerii noștri din țară și din 
străinătate, să sporim starea de bine din 
instituție. Avem pregătit un plan de măsuri care 
să ducă la creșterea cu cel puțin aceleași procente 
a mediei pe școală de la Evaluarea Națională (în 
2019 am avut o creștere de 5% față de anul 
anterior). Școala noastră a fost acceptată în 
Proiectul EduNetworks care își propune să 
asigure, printre altele, o dezvoltare sustenabilă și 
inovare, să reducă abandonul școlar și să crească 
motivația profesorilor. Din experiența anilor 
anteriori știu că se vor ivi multe alte oportunități 
pe care sperăm că le vom valorifica.

Aveți în derulare sau în plan proiecte 
educaționale care să-i învețe pe copii 
despre valorile europene, civism, 
atitudine civică?
Ați atins aici una dintre temele care-mi sunt 
dragi. Elevii sunt implicați din ce în ce mai mult 
în luarea deciziilor și sunt absolut surprinzători 
prin soluțiile și ideile propuse. Consiliul Elevilor 
este funcțional și asigură cadrul de manifestare. 
La școala noastră există deja o tradiție în ceea ce 
privește cultivarea valorilor europene, a 
civismului și a atitudinii civice și nu voi aminti 
aici decât ultimul proiect educațional de 
anvergură „Forumul împotriva violenței” 
desfășurat în cadrul activităților din 
Săptămâna Altfel.

Aveți parteneriate în țară? În Europa?
Ne bucurăm de multe colaborări cu școli și 
organizații din România: Școala Privată 
Aletheea, Școala Gimnazială Nr. 1 Nuci, Școala 
Gimnazială Nr. 1 Mogoșoaia, Organizația 
„Salvați Copiii”, Junior Achievement, Asociația 
pentru Valori în Educație, Agenția Națională 
Antidrog, IRDO, UNICEF, Fundația „Pro 
Chitila”, Agenția „Împreună”, Centrul pentru 
Conservarea și Promovarea Patrimoniului 
Județean Ilfov. Fundația „Prețuiește Clipa” este 
cel mai vechi partener al nostru cu care am 
dezvoltat și derulat nenumărate proiecte de 
impact. Ultimul dintre acestea a fost Concursul 
Național de Artă Plastică „Arta între talent și 
dăruire. Avem în derulare un proiect finanțat de 
Consiliul Europei și Comisia Europeană 
INSCHOOL, care ne-a oferit prilejul de a 
promova incluziunea în școala noastră. Suntem 
parteneri într-un proiect Erasmus+ „My Place - 
My Story” care ne-a permis să luăm legătura cu 
școli din Cipru, Portugalia, Franța și Suedia. 
Sperăm să continuăm colaborarea cu acestea și 
după încheierea proiectului.

Cum stați la capitolul digitalizare, 
„dezideratul viitorului în educație” cum 
spun mulți?
Deși avem un laborator de informatică dotat cu 
30 de computere, clase cu două table interactive, 
10 tablete și mai multe videoproiectoare și 
laptopuri, cred că mai avem multe de făcut 
pentru digitalizarea educației în școala noastră. 
În primul rând, ar trebui să extindem dotarea cu 
table interactive, tablete etc. În al doilea rând, se 
impune să asigurăm pregătirea profesorilor 
pentru utilizarea tehnologiei, în general, și a 
softurilor educaționale, în special. Așteptăm cu 
nerăbdare reabilitarea și extinderea școlii pentru 
a putea obține dotările necesare.

S ă  v o r b i m  p u ț i n  ș i  d e s p r e 
dumneavoastră: care e cea mai mare 
satisfacție obținută ca profesor?
Greu de răspuns: cel mai mic progres obținut de 
oricare dintre elevii mei îmi aduce aceeași 
mulțumire ca un premiu la olimpiade și 
concursuri. Totodată, e grozav să primești 
feedback pozitiv de la foștii elevi care revin cu 
drag în școală pentru a ne împărtăși succesul de 
care se bucură sau pentru a ne cere sprijin.

Care este crezul directoarei Ștefania 
Duminică în calitate de profesor și de 
manager? 
Fiecare copil din Chitila merită educație de 
calitate, iar eu vreau și pot să contribui la acest 
lucru!

 Chitilenii Maria și Ionuț Tilibașa sunt 
profesori și au avut îndrăzneala de a porni o 
afacere destinată oamenilor din comunitate, 
dar și pentru a demonstra că lucrurile bune se 
pot face și în România. Cei doi soți au 
inaugurat în zona Gării Chitila „Panini Expres”, 
un loc unde desfac pâine și bunătăți de 
panificație. Un magazin deosebit, ținând cont 
că este primul de acest fel din oraș, iar toate 
produsele de aici au gustul adevărat pe care îl 
cunoaștem din copilărie pentru ca produsele lor 
sunt făcute așa cum făceau bunicile, cu maia 
naturală, fără drojdie, fără aditivi, amelioratori, 
potențiatori de gust și altele asemenea. „Panini 
este un model... altfel. Un model despre cum se 
pot găsi și oferi produse naturale, sănătoase și 
gustoase, dar și pâine cu maia naturală, un tip 
de pâine pentru care noi am făcut o pasiune și 
am decis să învățăm totul despre cum se face și 
despre beneficiile ei și despre care oamenii 
trebuie să știe că nu este doar gustos, mult 
deasupra pâinii din magazine, ci face minuni și 
pentru sănătate. Chiar numele ales, Panini are 
dublă semnificație: pe de o parte ne-am legat 
de rădăcinile latine ale limbii române, panis- 
pâine în limba latină, iar pe de alta, ne-am 
orientat către zona de fast food și am 
împrumutut termenul panini – sandvișuri din 
italiana. Astfel, în magazinul nostru, puteți găsi 
pâine proaspătă de diverse sortimente, 
tradițională (cu drojdie) sau cu maia. Pâinea cu 
maia are multiple beneficii și se prepară de mii 

de ani, înainte de introducerea drojdiei în 
secolul XX”, spune Ionuț Tilibașa.

Dor de pâine bună

Pâinea vândută la Panini e specială, cu maia 
naturală, pregătită după tehnica veche, a 
străbunicilor. Maiaua lichidă, spre deosebire de 
maiaua dulce de panificație, crește doar din faină 
și apă și folosește drojdiile sălbatice existente pe 
coaja bobului de grâu și fermenții naturali din aer 
pentru a sparge proteinele de gluten și a se activa. 
Maiaua oferă pâinii o structura specială care o 
face foarte ușor digerabilă față de sora ei 
„industrială” făcută cu drojdie crescută pe pat de 
azot, elimină alergiile la gluten, scade nivelul de 
zahăr din sânge și în plus, dezactivează acidul 
fitic care blochează asimilarea mineralelor în 
organism. Mai mult, pâinea artizanală dospită cu 
maia și preparată după vechile rețete este 
considerată produs de dietă, conform lui Michel 
Montignac, căci are un indice glicemic de 34. 
„Dorul de pâine bună, este ideea și nevoia din 
spatele conceptului Panini Express. În primul 
rând, familia noastră iubește pâinea bună și cred 
că suntem cu toții de acord că o pâine bună 
întregește un prânz, o cină pregătită cu drag în 
familie sau chiar un sandviș, servit în grabă, în 
drum spre serviciu. Pâinea este un aliment de 
bază care trebuie ales și consumat cu grijă. Să nu 
uităm că una din tradițiile românești presupune 
ca atunci când un oaspete îți pășește pragul, 

pâinea proaspătă și rumenă îl întâmpină alături 
de ingredientul cheie - sarea. Pâinea pe care o 
oferim spre vânzare este produsă la brutăria 
Grivița, brutăria Rania și Mama Pan, brutării cu 
tradiție, cu gust și cu produse de încredere. Pe 
lângă pâine, vă așteptăm în magazinul nostru cu 
sandvișuri proaspete și calde, plăcinte, prăjituri, 
cafea și ceai”. Iar povestea de succes a 
profesorilor chitileni continuă căci, vor oferi în 
curând și supă caldă, vor lansa și alte sortimente 
de produse, poate chiar destinate celor cu diete 
ori cu intoleranță la gluten și plănuiesc să își 
extindă rețeaua de desfacere. Pentru aceasta 
însă, e nevoie de multă muncă, de originalitate, 
de pasiune… Iar toate la un loc, conferă 
personalitate poveștii de succes marca Panini. O 
istorie născută din plăcerea de a gusta și a oferi 
pâine și produse de panificație bune, cu 
ingrediente atent alese, după rețete care 
încurajează redescoperirea și reinterpretarea 
tradiției, care vor să devinii o garanție constantă 
a calității și a gustului. 
Gusturi rafinate și calitate premium la prețuri 
accesibile, acesta pare să fie secretul 
managerial aplicat, la care se adaugă așa cum 
spune Ionuț Tilibașa, calitatea și 
profesionalismul. Adică: diversitate, capacitate 
extinsă și promptitudinea serviciilor oferite 
clienților, pe care îi consideră  întotdeauna ca 
făcând parte din familia comunității chitilene.

Poveste de succes

Ștefania Duminică este profesoară și directoarea Școlii Gimnaziale 
„Prof. Ion Vișoiu” din Chitila și, cu o pasiune dusă la nivel de 
profesie în cei 35 de ani de carieră didactică, aduce limba și 

literatura română mai aproape de modul în care copiii privesc 
lumea și se raportează la ea.

Nu credeam să mai descopăr în ziua de azi, un loc unde să pot gusta 
pâine cu adevărat bună, cu savoarea, gustul și aroma pe care le 

știam din copilărie. Dar, surprinzător, am găsit. 



Show de zile mari la Zilele Chitilei

 Peste 2.000 de chitileni au 
fost prezenți pe stadionul din 
localitate, să-și celebreze cum se 
c u v i n e  o r a ș u l .  C o n c e r t u l  d e 
aniversare a adus pe scenă artiști 
cunoscuți, printre care Lora, Bere 
Gratis, Nicu Paleru, Matilda Pascal 
Cojocărița și DJ Project, alături de 
gazdele  spectacolului ,  Mihai 

G ă i n u ș ă  ș i  O a n a  P a r a s c h i v , 
î n d r ă g i ț i i  m o d e r a t o r i  a i 
„Matinalului efervescent” de la 
Național FM. Organizatorii au pus la 
cale și în 2019 un spectacol de primă 
clasă - primit cu aplauze și încântare 
la fiecare dintre momentele lui – la 
fel ca în toate celelalte ediții ale 
evenimentului inițiat și devenit o 
tradiție încă din primele mandate de 
administrație a edilului Emilian 
Oprea. „Deschiderea” show-ului 
aniversar a fost făcută de copiii 
Clubului de Dans Sportiv Chitila, 
antrenați de Bogdan Stănescu și de 
cei de la „Zumba Stars”, conduși de 
Marilena Onică. Apoi, folclorul a dat 
startul recitalurilor prin vocea 
m i n u n a t ă  a  M a t i l d e i  P a s c a l 
Cojocărița, urmată de Tina Militaru, 
care, i-au invitat pe chitileni să se 
prindă într-o serie de hore, jucate 
d i n  t o t  s u f l e t u l .  A u  u r m a t 
cunoscutul interpret de cântece de 
petrecere, Nicu Paleru și vulcanica 
Lora, care au încins la maximum 

atmosfera de pe stadion, între aceste 
recitaluri având loc un moment 
deosebit, îndelung ovaționat și 
aplaudat de toți cei prezenți: 
premierea celor mai buni elevi ai 
Chitilei. Cei șapte elevi eminenți, 
care au terminat cu media 10 anul 
școlar 2018 - 2019, sunt: Alexia 
Domnea, șefa de promoție, Alessia 
Mărtinaș, Denisa Adam, Laura 
Cojocaru, Abigail Adam, Gabriel 
Maftei și Andrei Rădulescu, fiecare 

fiind recompensat de către primarul 
Emilian Oprea cu un e-book Kindle 
de ultimă generație, în valoare de 
1.500 lei, cât și cu câte un trofeu. 
Finalul zilelor orașului a urcat 
emoțiile spectatorilor la cotele cele 
mai înalte, alături de celebrele 
trupe: Bere Gratis și DJ Project ale 
căror urări de „La mulți ani, Chitila!” 
au fost urmate de un impresionat foc 
de artificii. 

Un an școlar plin de proiecte  

La început de septembrie, clopoțelul a sunat din nou la Școala 
Gimnazială „Prof. Ion Vișoiu” pentru începerea unui nou an școlar, 
iar deschiderea cursurilor a fost, fără îndoială, o zi specială pentru 

toți cei prezenți. 

 Între 23 și 30 septembrie 
sute de chitileni au luat startul în 
c o m p e t i ț i i l e  d i n  S ă p t ă m â n a 
Europeană a Sportului, un program 
sportiv internațional al Comisiei 
Europene, inițiat de Federația 

Română Sportul pentru Toti și 
c o f i n a n ț a t  d e  M i n s t e r u l u i 
Tineretului și Sportului, cât și de 
Erasmus+ al Uniunii Europene. 
S c o p u l  p r o g r a m u l u i  e s t e 
promovarea sportului și activității 
fizice în Europa și se adresează 
tuturor cetățenilor, indiferent de 
vârstă, mediu social sau nivel de 
pregătire fizică, creând oportunități 
în viața de zi cu zi pentru mișcare și 
sport, promovând evenimente 
creative și atractive. La nivelul 

județului Ilfov, activitățile din 
cadrul SES au fost organizate și 
coordonate de către Fundația Pro 
Chitila în parteneriat cu Asociația 
Sportivă nr.1, Școala Gimnazială 
„Profesor Ion Vișoiu" și Clubul 
Sportiv Chitila și s-au axat pe 4 mari 
teme: sport în mediul educațional, 
sport în aer liber, sport în cluburi și 
săli de sport și sport la locul de 
muncă. Echipele participante, care 
au însumat aproximativ 100 de 
sportivi pentru fiecare întrecere, au 

fost coordonate de prof. Marian 
Gârleanu și de președintele Pro 
Chitila, prof. Natalia Rotaru și au 
participat la competiții de:  fotbal, 
cros, gimnastică, orientare turistică, 
ciclism, parcursuri aplicative și 
j o c u r i  d e  m i ș c a r e ,  c â t  ș i  l a 
d e m o n s t r a ț i i  d e  b a d m i n t o n , 
b a s c h e t ,  a e r o b i c ,  f i t n e s s , 
îndemânare cu bicicleta și rugby tag. 

Micii fotbaliști de la „Fabrică” au câștigat Cupa Pro Chitila 

Primul pas spre Grădinița Voinicel  

Ce frumoasă e Chitila

Grădinița este prima experiență 
majoră de socializare în afara 
familiei, care îi solicită pe micuți să 
se adapteze unui nou mediu. Copiii 
ies din poveștile înmiresmate, din 
brațele bunicii  și  din spațiul 
căminului, pentru a pătrunde în 
lumea frumoasă a grădiniței, alături 
de educatoarele lor.  
 „Anul acesta Grădinița Voinicel 
funcționează  cu  11  grupe  de 
preșcolari. În cele două spații de 
învățământ se desfășoară un proces 
educațional de calitate, iar grija, 
educația și atmosfera de aici sunt 
principalele aspecte ce ne fac o 

grădiniță foarte căutată și apreciată”, 
ne-a precizat Daniela Militaru, 
directorul de la Voinicel, la acest 
început de an școlar, adăugând că 
educatoarele sunt și ele atent 
selectate. Cadrele didactice fiind cele 
care dirijează procesul de învățare 
punând pasiune în activitățile 
desfășurate, astfel încât fiecare copil 
să se simtă confortabil, să aibă curaj, 
încredere, sentimentul că este 
apreciat și iubit pentru ceea ce este el 
însuși, cu năzdrăvăniile specifice 
vârstei. „Fiecare unitate dispune de 
bucătărie proprie și de personal 
calificat în domeniu, iar prin 

finanțare de la consiliul local, 
grădinița beneficiază de 6 cadre 
nedidactice, ce fac, zilnic, să se 
desfășoare un proces educațional 
conform standardelor pentru 
educație timpurie”, mai spune prof. 
Daniela Militaru. La Voinicel, 
conceptul  pedagogic  implică 
integrarea copiilor în cât mai multe 
activități educaționale, astfel încât 
aceștia să ia contact încă de mici cu 
multiple arii de interes și să-și poată 
identifica pasiunile și talentele. Aici 
totul se învață zâmbind, inventând și 
creând. Bazându-se pe joc, prietenie 
și încredere, atmosfera de învățare 

devine de la sine, relaxată, familială 
și caldă. Orice activitate are un 
grăunte de dezvoltare personală, 
copiii fiind responsabilizați și 
devenind mai independenți și mai 
creativi, se simt apreciați pentru 
ceea ce sunt și încurajați să-și 
exprime părerea. „Grădinița le va 
oferi copiilor multiple beneficii pe 
termen lung, deoarece aici ei vor 
învăța să comunice și să se joace, vor 
socializa, vor învăța să se comporte 
politicos și să îi respecte pe cei din 
jur, vor învață să fie independenți și 
să nu o mai strige mereu pe mami 
sau pe buni pentru orice mică 
problemă. În plus, grădinița îi va 
ajută să își dezvolte abilități motorii, 
fiind activi aproape tot timpul zilei, 
va  avea  un rol  important  în 
dezvoltarea intelectuală a puiului, 
deoarece aici va avea ocazia să învețe 
multe lucruri noi, precum cele de 
cultură generală sau limbile străine 
și va contribui la dezvoltarea 
personală a celui mic”, mai spune 
directoarea 
„Voinicel”- ului. 

Succes deplin în  Săptămâna Europeană a Sportului

 A fost o zi în care emoțiile și 
optimismul le-au trăit deopotrivă 
copii, părinți, profesori și invitați, 
unde la fel ca în fiecare an, au făcut să 
devină neîncăpătoare curtea școlii 
pentru cei prezenți la festivitate. 
Alături de mulțimea de elevi, părinți 
și cadre didactice au luat loc în 
„careul”  festiv,  atât  primarul 
o r a ș u l u i ,  E m i l i a n  O p r e a  ș i 
v i c e p r i m a r u l  A n d r e i  C o s t e l , 
împreună cu reprezentanții educației 
din județ, dar și ai organizațiilor 
partenere. Frumusețea momentului 
a fost dată de privirile emoționate ale 
„bobocilor” cu ochii măriți de interes, 
care, alături de mămici, tătici și 
bunici și de învățătoarele ce le vor 
îndruma pașii în fabuloasa călătorie 
în lumea cunoașterii,  abia își puteau 
ascunde curiozitatea. Toți vorbitorii 
au reliefat interesul deosebit al 

edililor Chitilei pentru asigurarea 
unui mediu educativ complet și 
deschis către o școală de nivel 
european, un spațiu prietenos, 
adecvat nevoilor de dezvoltare și 
performanțelor elevilor și au anunțat 
un an plin de proiecte interesante și 
planuri de dezvoltare educațională.
 „Am așteptat cu nerăbdare ca școala 
să răsune de larma vocilor cristaline 
și să se umple de fețe zâmbitoare! E 
timpul să începem lecțiile, adulți și 
copii deopotrivă, elevi, profesori și 
părinți,  pentru că,  asemenea 
muschetarilor, ne-am promis: „Toți 
pentru școală, școală pentru toți!” Să 
fie un an cu inspirație, voioșie și 
învățare autentică pentru toți!”, a 
spus emoționată la rândul său, 
directoarea școlii, prof. Ștefania 
Duminică.

Desfășurate în primul weekend din septembrie, „ Zilele orașului 
Chitila” au fost și anul acesta o sărbătoare la înălțime dedicată 
uneia dintre cele mai frumoase și unite comunități românești. 

 La început de septembrie, 
Baza Sportivă de la „Fabrică", a 
găzduit o competiție sportivă, 
deschisă micilor fotbaliști chitileni: 
„Cupa Pro Chitila”. Mini-turneul de 
fotbal pentru categoria de joc 12-15 
ani, a fost organizat de Fundația Pro 
Chitila, cu sprijinul Primăriei Chitila, 
iar la start s-au aliniat patru echipe 
reprezentante a patru cartiere din 
oraș. După meciuri disputate și 
evoluții îndelung aplaudate din 

tribune, clasamentul final a fost 
următorul: locul I - echipa de la 
Fabrică, locul al II – lea - echipa din 
zona Gară, locul al treilea - echipa 
cartierului Islaz, locul al IV- lea - 
echipa din cartierul Rudeni. Toți 
jucătorii participanți la competiție au 
fost recompensați cu medalii și cupe.
 Felicitări, micilor fotbaliști, cât și 
organizatorilor!



Show de zile mari la Zilele Chitilei

 Peste 2.000 de chitileni au 
fost prezenți pe stadionul din 
localitate, să-și celebreze cum se 
c u v i n e  o r a ș u l .  C o n c e r t u l  d e 
aniversare a adus pe scenă artiști 
cunoscuți, printre care Lora, Bere 
Gratis, Nicu Paleru, Matilda Pascal 
Cojocărița și DJ Project, alături de 
gazdele  spectacolului ,  Mihai 

G ă i n u ș ă  ș i  O a n a  P a r a s c h i v , 
î n d r ă g i ț i i  m o d e r a t o r i  a i 
„Matinalului efervescent” de la 
Național FM. Organizatorii au pus la 
cale și în 2019 un spectacol de primă 
clasă - primit cu aplauze și încântare 
la fiecare dintre momentele lui – la 
fel ca în toate celelalte ediții ale 
evenimentului inițiat și devenit o 
tradiție încă din primele mandate de 
administrație a edilului Emilian 
Oprea. „Deschiderea” show-ului 
aniversar a fost făcută de copiii 
Clubului de Dans Sportiv Chitila, 
antrenați de Bogdan Stănescu și de 
cei de la „Zumba Stars”, conduși de 
Marilena Onică. Apoi, folclorul a dat 
startul recitalurilor prin vocea 
m i n u n a t ă  a  M a t i l d e i  P a s c a l 
Cojocărița, urmată de Tina Militaru, 
care, i-au invitat pe chitileni să se 
prindă într-o serie de hore, jucate 
d i n  t o t  s u f l e t u l .  A u  u r m a t 
cunoscutul interpret de cântece de 
petrecere, Nicu Paleru și vulcanica 
Lora, care au încins la maximum 

atmosfera de pe stadion, între aceste 
recitaluri având loc un moment 
deosebit, îndelung ovaționat și 
aplaudat de toți cei prezenți: 
premierea celor mai buni elevi ai 
Chitilei. Cei șapte elevi eminenți, 
care au terminat cu media 10 anul 
școlar 2018 - 2019, sunt: Alexia 
Domnea, șefa de promoție, Alessia 
Mărtinaș, Denisa Adam, Laura 
Cojocaru, Abigail Adam, Gabriel 
Maftei și Andrei Rădulescu, fiecare 

fiind recompensat de către primarul 
Emilian Oprea cu un e-book Kindle 
de ultimă generație, în valoare de 
1.500 lei, cât și cu câte un trofeu. 
Finalul zilelor orașului a urcat 
emoțiile spectatorilor la cotele cele 
mai înalte, alături de celebrele 
trupe: Bere Gratis și DJ Project ale 
căror urări de „La mulți ani, Chitila!” 
au fost urmate de un impresionat foc 
de artificii. 

Un an școlar plin de proiecte  

La început de septembrie, clopoțelul a sunat din nou la Școala 
Gimnazială „Prof. Ion Vișoiu” pentru începerea unui nou an școlar, 
iar deschiderea cursurilor a fost, fără îndoială, o zi specială pentru 

toți cei prezenți. 

 Între 23 și 30 septembrie 
sute de chitileni au luat startul în 
c o m p e t i ț i i l e  d i n  S ă p t ă m â n a 
Europeană a Sportului, un program 
sportiv internațional al Comisiei 
Europene, inițiat de Federația 

Română Sportul pentru Toti și 
c o f i n a n ț a t  d e  M i n s t e r u l u i 
Tineretului și Sportului, cât și de 
Erasmus+ al Uniunii Europene. 
S c o p u l  p r o g r a m u l u i  e s t e 
promovarea sportului și activității 
fizice în Europa și se adresează 
tuturor cetățenilor, indiferent de 
vârstă, mediu social sau nivel de 
pregătire fizică, creând oportunități 
în viața de zi cu zi pentru mișcare și 
sport, promovând evenimente 
creative și atractive. La nivelul 

județului Ilfov, activitățile din 
cadrul SES au fost organizate și 
coordonate de către Fundația Pro 
Chitila în parteneriat cu Asociația 
Sportivă nr.1, Școala Gimnazială 
„Profesor Ion Vișoiu" și Clubul 
Sportiv Chitila și s-au axat pe 4 mari 
teme: sport în mediul educațional, 
sport în aer liber, sport în cluburi și 
săli de sport și sport la locul de 
muncă. Echipele participante, care 
au însumat aproximativ 100 de 
sportivi pentru fiecare întrecere, au 

fost coordonate de prof. Marian 
Gârleanu și de președintele Pro 
Chitila, prof. Natalia Rotaru și au 
participat la competiții de:  fotbal, 
cros, gimnastică, orientare turistică, 
ciclism, parcursuri aplicative și 
j o c u r i  d e  m i ș c a r e ,  c â t  ș i  l a 
d e m o n s t r a ț i i  d e  b a d m i n t o n , 
b a s c h e t ,  a e r o b i c ,  f i t n e s s , 
îndemânare cu bicicleta și rugby tag. 

Micii fotbaliști de la „Fabrică” au câștigat Cupa Pro Chitila 

Primul pas spre Grădinița Voinicel  

Ce frumoasă e Chitila

Grădinița este prima experiență 
majoră de socializare în afara 
familiei, care îi solicită pe micuți să 
se adapteze unui nou mediu. Copiii 
ies din poveștile înmiresmate, din 
brațele bunicii  și  din spațiul 
căminului, pentru a pătrunde în 
lumea frumoasă a grădiniței, alături 
de educatoarele lor.  
 „Anul acesta Grădinița Voinicel 
funcționează  cu  11  grupe  de 
preșcolari. În cele două spații de 
învățământ se desfășoară un proces 
educațional de calitate, iar grija, 
educația și atmosfera de aici sunt 
principalele aspecte ce ne fac o 

grădiniță foarte căutată și apreciată”, 
ne-a precizat Daniela Militaru, 
directorul de la Voinicel, la acest 
început de an școlar, adăugând că 
educatoarele sunt și ele atent 
selectate. Cadrele didactice fiind cele 
care dirijează procesul de învățare 
punând pasiune în activitățile 
desfășurate, astfel încât fiecare copil 
să se simtă confortabil, să aibă curaj, 
încredere, sentimentul că este 
apreciat și iubit pentru ceea ce este el 
însuși, cu năzdrăvăniile specifice 
vârstei. „Fiecare unitate dispune de 
bucătărie proprie și de personal 
calificat în domeniu, iar prin 

finanțare de la consiliul local, 
grădinița beneficiază de 6 cadre 
nedidactice, ce fac, zilnic, să se 
desfășoare un proces educațional 
conform standardelor pentru 
educație timpurie”, mai spune prof. 
Daniela Militaru. La Voinicel, 
conceptul  pedagogic  implică 
integrarea copiilor în cât mai multe 
activități educaționale, astfel încât 
aceștia să ia contact încă de mici cu 
multiple arii de interes și să-și poată 
identifica pasiunile și talentele. Aici 
totul se învață zâmbind, inventând și 
creând. Bazându-se pe joc, prietenie 
și încredere, atmosfera de învățare 

devine de la sine, relaxată, familială 
și caldă. Orice activitate are un 
grăunte de dezvoltare personală, 
copiii fiind responsabilizați și 
devenind mai independenți și mai 
creativi, se simt apreciați pentru 
ceea ce sunt și încurajați să-și 
exprime părerea. „Grădinița le va 
oferi copiilor multiple beneficii pe 
termen lung, deoarece aici ei vor 
învăța să comunice și să se joace, vor 
socializa, vor învăța să se comporte 
politicos și să îi respecte pe cei din 
jur, vor învață să fie independenți și 
să nu o mai strige mereu pe mami 
sau pe buni pentru orice mică 
problemă. În plus, grădinița îi va 
ajută să își dezvolte abilități motorii, 
fiind activi aproape tot timpul zilei, 
va  avea  un rol  important  în 
dezvoltarea intelectuală a puiului, 
deoarece aici va avea ocazia să învețe 
multe lucruri noi, precum cele de 
cultură generală sau limbile străine 
și va contribui la dezvoltarea 
personală a celui mic”, mai spune 
directoarea 
„Voinicel”- ului. 

Succes deplin în  Săptămâna Europeană a Sportului

 A fost o zi în care emoțiile și 
optimismul le-au trăit deopotrivă 
copii, părinți, profesori și invitați, 
unde la fel ca în fiecare an, au făcut să 
devină neîncăpătoare curtea școlii 
pentru cei prezenți la festivitate. 
Alături de mulțimea de elevi, părinți 
și cadre didactice au luat loc în 
„careul”  festiv,  atât  primarul 
o r a ș u l u i ,  E m i l i a n  O p r e a  ș i 
v i c e p r i m a r u l  A n d r e i  C o s t e l , 
împreună cu reprezentanții educației 
din județ, dar și ai organizațiilor 
partenere. Frumusețea momentului 
a fost dată de privirile emoționate ale 
„bobocilor” cu ochii măriți de interes, 
care, alături de mămici, tătici și 
bunici și de învățătoarele ce le vor 
îndruma pașii în fabuloasa călătorie 
în lumea cunoașterii,  abia își puteau 
ascunde curiozitatea. Toți vorbitorii 
au reliefat interesul deosebit al 

edililor Chitilei pentru asigurarea 
unui mediu educativ complet și 
deschis către o școală de nivel 
european, un spațiu prietenos, 
adecvat nevoilor de dezvoltare și 
performanțelor elevilor și au anunțat 
un an plin de proiecte interesante și 
planuri de dezvoltare educațională.
 „Am așteptat cu nerăbdare ca școala 
să răsune de larma vocilor cristaline 
și să se umple de fețe zâmbitoare! E 
timpul să începem lecțiile, adulți și 
copii deopotrivă, elevi, profesori și 
părinți,  pentru că,  asemenea 
muschetarilor, ne-am promis: „Toți 
pentru școală, școală pentru toți!” Să 
fie un an cu inspirație, voioșie și 
învățare autentică pentru toți!”, a 
spus emoționată la rândul său, 
directoarea școlii, prof. Ștefania 
Duminică.

Desfășurate în primul weekend din septembrie, „ Zilele orașului 
Chitila” au fost și anul acesta o sărbătoare la înălțime dedicată 
uneia dintre cele mai frumoase și unite comunități românești. 

 La început de septembrie, 
Baza Sportivă de la „Fabrică", a 
găzduit o competiție sportivă, 
deschisă micilor fotbaliști chitileni: 
„Cupa Pro Chitila”. Mini-turneul de 
fotbal pentru categoria de joc 12-15 
ani, a fost organizat de Fundația Pro 
Chitila, cu sprijinul Primăriei Chitila, 
iar la start s-au aliniat patru echipe 
reprezentante a patru cartiere din 
oraș. După meciuri disputate și 
evoluții îndelung aplaudate din 

tribune, clasamentul final a fost 
următorul: locul I - echipa de la 
Fabrică, locul al II – lea - echipa din 
zona Gară, locul al treilea - echipa 
cartierului Islaz, locul al IV- lea - 
echipa din cartierul Rudeni. Toți 
jucătorii participanți la competiție au 
fost recompensați cu medalii și cupe.
 Felicitări, micilor fotbaliști, cât și 
organizatorilor!



 Cursele 
suplimentare vor opera 
între orele 11:00 - 16:00. 
Vă prezentăm mai jos noul 
program de circulație care 
este operațional și a intrat 
în vigoare din data de 
12.09.2019. De asemenea, 
societatea de transport 
public Ecotrans STCM 
reamintește că obiectivul 
s ă u  e s t e  s ă  o f e r e 
chitilenilor servicii de 
calitate și, în acest scop, 
sol ic i tă  călători lor  să 
m e n ț i n ă  c u r ă ț e n i a  ș i 
a s p e c t u l  c i v i l i z a t  a l 
v e h i c u l e l o r  p u s e  l a 
d i s p o z i ț i e  p e n t r u 
deplasarea în condiții 
o p t i m e  d e  c o n f o r t  ș i 

siguranță, precum și să ia 
atitudine împotriva celor 
care murdăresc aceste 
mij loace de transport 
public de care beneficiază 
întreaga comunitate. Pe 
lângă confortul sporit 
oferit de noile autobuze, 
sistemul de taxare este 
similar cu cel al STB, cu 
validatoare electronice, iar 
sistemul de gratuități și 
reduceri al STB este valabil 
integral  ș i  în  rețeaua 
E c o t r a n s .  A s t f e l , 
beneficiază de gratuitate: 
elevii din învățământul 
a c r e d i t a t / a u t o r i z a t , 
primar, gimnazial, liceal și 
profesional, cu vârsta până 
la  18 ani  sau până la 

f i n a l i z a r e a  s t u d i i l o r 
liceale/ profesionale, copiii 
c u  v â r s t a  s u b  7  a n i , 
pensionarii cu domiciliul 
s t a b i l  î n  C h i t i l a  ș i 
M o g o ș o a i a  -  p e  b a z a 
talonului de pensie și a 
actului  de  ident i tate , 
persoanele cu handicap ce 
au legitimație standard de 
la DGASPC, asistenții 
personali  și  asistenții 
personali profesioniști ai 
acestora,  veteranii  de 
război, revoluționarii și 
urmașii celor decedați în 
Revoluția din Decembrie 
1 9 8 9 ,  p e r s o a n e l e 
persecutate din motive 
e t n i c e  - 
dislocați/deportați, foștii 

deținuți politici. În plus, 
donatori i  onorif ici  de 
s â n g e  a u  d r e p t u l  l a 
abonament cu reducere 
50% pentru transportul în 
comun, iar  el iberarea 
abonamentului se face în 
b a z a  a d e v e r i n ț e i  d e 
donator și a actului de 
identitate, în termen de o 
lună calendaristică de la 
data donării. Ecotrans 
precizează că încărcarea și 
reîncărcarea titlurilor de 
călătorie normale, gratuite 
s a u  c u  t a r i f  r e d u s  s e 
r e a l i z e a z ă  n u m a i  l a 
Centrele de Emitere și 
Reîncărcare Carduri.

Trei curse suplimentare către Capitală pe linia R429
Vești bune pentru călătorii chitileni! Începând cu data de 12 septembrie 2019, operatorul de transport public, Ecotrans STCM, a decis să 

suplimenteze linia autobuzului R429, pe relația: Pasajul CFR Chitila - Valea Cascadelor, cu încă trei curse.  

Pentru a veni în sprijinul călătorilor care doresc să ajungă rapid în 
Capitală sau care fac regulat acest drum și vor să renunțe la varianta 
auto, extrem de aglomerată uneori, vă punem la dispoziție orarul 
trenurilor de călători din stația CFR Chitila pe relația cu Bucureștiul 
precum și costul biletelor și abonamentelor: 

P - Particular
N - Bucuresti Nord gr.A
B - Bucuresti Nord gr.B ( Bucuresti Basarab)
Nu circula: 6-Sâmb, 7-Dumin, SL-sărbători legale

MAI RAPID CĂTRE CAPITALĂ

                                  = 3.4 lei
                             = 1.7 lei

                      = 6.2 lei
     = 71,40 lei

 = 35.70 lei
             = 20.40 lei 

                   = 25,50 lei
= 44.20 lei

              = 56.10 lei

Bilet intreg                                   
Bilet elevi,copii                             
Bilet intreg dus-intors                     
Abonament lunar nr. nelimitat de călătorii       
Abonament lunar elev nr. nelimitat de călătorii 
Abonament săptămânal                   
Abonament  5 zile                           
Abonament  10 zile                         
Abonament  lunar 15 zile                 

Devino eroul unei știri de ziar!

Ai o poveste interesantă, știi o întâmplare din 
comunitate, ce poate deveni o știre de ziar, 

cunoști pe cineva care face lucruri deosebite și 
care merită să fie promovat? Scrie-ne despre 

acestea și vom așeza povestea ta în ziarul 
nostru! Suntem aici și ne poți contacta oricând 

pe adresa: chitilaazi2019@gmail.com

Alliance Healthcare Romania, 
unul dintre cei mai importanti 
distribuitori de medicamente, 
angajeaza: lucratori depozit, 

stivuitoristi, soferi distribuitori si 
menajere. Pachet salarial motivant + 

beneficii atractive. Ne puteti 
contacta la urmatoarele numere de 
telefon: 021 407 77 11, 0756 097 907 

sau pe email:
 office@alliance-healthcare.ro sau 

Claudia.Ghita@alliancehealthcare.ro
.


